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Správna rada Trnavskej univerzity v Trnave 

31. zasadnutie 

29. november 2018 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny priloženej k originálu zápisnice 

Program: 

1. Otvorenie 

2. Platové náležitosti rektora univerzity 

3. Informácie rektora Trnavskej univerzity v Trnave o stave a vývoji vysokého školstva v SR 

4. Problematika nehnuteľností Trnavskej univerzity v Trnave 

5. Zriadenie vecného bremena v prospech Západoslovenskej distribučnej, a. s. 

 

Bod 1. 

31. rokovanie Správnej rady Trnavskej univerzity v Trnave (ďalej len „SR TU“) otvoril a viedol 

JUDr. Timotej Minarovič, podpredseda SR TU. V úvode ospravedlnil neúčasť predsedu SR TU, Ing. 

Štefana Schmidta, ktorý sa z vážnych pracovných dôvodov nemohol zasadnutia zúčastniť. Privítal 

prítomných členov SR TU a hostí - prof. doc. JUDr. Mareka Šmida, PhD., rektora Trnavskej univerzity 

v Trnave, prof. PhDr. Vladimíra Rábika, PhD., prorektora pre vedecko-výskumnú a umeleckú činnosť, 

doc. ThDr. PaedDr. Šimona Marinčáka, PhD., prorektora pre vonkajšie vzťahy, doc. PhDr. Mareka 

Majdana, PhD., prorektora pre rozvoj a Ing. Milana Hornáčka, kvestora TU.  

 

     Podpredseda informoval o predloženom návrhu programu a požiadal členov SR TU o súhlas, resp. 

o návrhy na zmeny alebo doplnenia. Ing. Tibor Mikuš vzhľadom na časové obmedzenie pre jeho účasť 

na zasadnutí navrhol zmenu poradia bodov tak, aby sa bod, v ktorom sa hlasuje predradil pred iné. 

Podpredseda  dal o tomto návrhu hlasovať  

UZNESENIE SR TU 7/2018 

SR TU schvaľuje program svojho 31. zasadnutia v tomto poradí: 

1. Otvorenie 

2. Platové náležitosti rektora TU 

3. Informácie rektora TU o stave a vývoji vysokého školstva v SR 

4. Problematika nehnuteľností TU 

5. Zriadenie vecného bremena v prospech Západoslovenskej distribučnej, a.s. 

6. Rozličné 

 

Hlasovanie: 

Počet prítomných s hlasovacím právom:    8 

za:               8 

proti:          0 

zdržal sa:    0 

Podpredseda SR TU konštatoval, že návrh bol jednomyseľne schválený. 

Za overovateľa zápisnice z 31. zasadnutia SR TU bol aklamačne schválený Ing. Štefan Bošnák. 

 

 

Bod 2.  

Poznámka: rektor TU sa prerokovania tohto bodu z vlastného rozhodnutia nezúčastnil. 

V súlade s kompetenciou správnej rady určovať platové náležitosti rektora univerzity, 

podpredseda SR TU predložil členom písomný návrh na priznanie odmeny rektorovi TU za obdobie 
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január – jún 2018 spolu s odôvodnením (list zn.: VR_8912_2018 zo dňa 29. 11. 2018) a otvoril rozpravu 

k tomuto návrhu. 

      Ing. Mikuš vzhľadom na celkové dosiahnuté výsledky najmä v hospodárskej oblasti, v stave 

nehnuteľností s viacročným pozitívnym trendom zvyšovania majetku a medzinárodné pôsobenie 

navrhol zvýšiť navrhnutú sumu 12 tis. € o 3 tis. €. K tomuto návrhu sa priklonil PhDr. Halmeš.  Prof. 

Démuth odporučil schváliť pôvodne navrhnutú sumu a veľkorysejší návrh schvaľovať komplexne pri 

hodnotení výsledkov za celý rok 2018.  

Ing. Mikuš trval na svojom návrhu zvýšiť odmenu rektora TU za príslušné obdobie a to na sumu 15 tis. 

€. 

Podpredseda SR TU dal hlasovať o pozmeňujúcom návrhu zvýšiť odmenu rektora TU za obdobie január 

– jún 2018 o finančnú čiastku 3 tis. €. 

 

UZNESENIE SR TU 8/2018 

SR TU po prerokovaní návrhu na priznanie odmeny rektorovi TU za obdobie január – jún 2018 

(list zn.: VR_8912_2018 zo dňa 29. 11. 2018)  schvaľuje pozmeňujúci návrh na zvýšenie 

navrhnutej sumy o finančnú čiastku 3 tis. €. 

Počet prítomných s hlasovacím právom:    8 

za:               7 

proti:          1 

zdržal sa:    0 

Podpredseda SR TU konštatoval, že návrh bol  schválený potrebnou väčšinou hlasov. 

 

Na základe prijatého uznesenia SR TU č. 8/2018 dal podpredseda SR TU hlasovať o nasledovnom 

návrhu uznesenia: 

UZNESENIE SR TU 9/2018 

SR TU schvaľuje vyplatenie odmeny rektorovi Trnavskej univerzity v Trnave za obdobie január 

- jún 2018 vo výške 15 tis. €. 

 

Hlasovanie: 

Počet prítomných s hlasovacím právom:   8 

za:               7 

proti:          0 

zdržal sa:    1 

Predseda SR TU konštatoval, že návrh bol schválený potrebnou väčšinou hlasov. 

Bod 3.  

Rektor univerzity informoval o hlavných témach, ktoré aktuálne rezonujú v oblasti 

vysokoškolského vzdelávania. V septembri 2018 NR SR schválila: 

 Zákon č. 269/2018 Z. z. o zabezpečovaní kvality vysokoškolského vzdelávania a o zmene a 

doplnení zákona č. 343/2015 Z. z. o verejnom obstarávaní a o zmene a doplnení niektorých 

zákonov v znení neskorších predpisov 

 Zákon č. 270/2018 Z. z., ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách 

a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov a ktorým sa menia a 

dopĺňajú niektoré zákony 

      Zákon o zabezpečovaní kvality vysokoškolského vzdelávania nadobudol účinnosť 1. novembra 

2018 a upravuje:  vnútorný systém zabezpečovania kvality vysokoškolského vzdelávania a jeho 

overovanie, zriadenie a postavenie Slovenskej akreditačnej agentúry pre vysoké školstvo a jej konanie 

a udeľovanie akreditácie študijného programu a udeľovanie akreditácie habilitačného konania a konania 

na vymenúvanie profesorov. Prijatie tejto právnej normy predstavuje posun v reforme vysokoškolského 
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vzdelávania v zmysle Európskych štandardov a smerníc na zabezpečovanie kvality vysokoškolského 

vzdelávania (ESG 2015).    

       Novela zákona o vysokých školách prináša okrem iného periodické hodnotenie výskumnej, 

vývojovej, umeleckej a ďalšej tvorivej činnosti vysokých škôl. Hodnotenie so zámerom získania statusu 

výskumnej univerzity je na báze dobrovoľnosti, jednotlivé vysoké školy sa mu môžu do tohto 

hodnotenia zapojiť na základe  výzvy.   

Raz za 6 rokov sa môžu univerzity takémuto hodnoteniu podrobiť, a to na základe kritérií a 

metodiky na ich vyhodnotenie, ktoré vydáva ministerstvo školstva po predchádzajúcom vyjadrení 

orgánov reprezentácií vysokých škôl. Výsledkom periodického hodnotenia výskumnej, vývojovej, 

umeleckej a ďalšej tvorivej činnosti vysokej školy je vyjadrenie výskumnej hodnotiteľskej komisie ku 

každej oblasti výskumu, pre ktorú vysoká škola navrhla výskumný tím alebo jednotlivca, a návrh na 

udelenie oprávnenia na používanie označenia „výskumná univerzita“ s platnosťou na šesť rokov alebo 

návrh na jeho neudelenie.  

Hodnotiť sa bude najmä činnosť výskumných tímov a jednotlivcov, ktorí budú navrhnutí 

ministerstvu školstva, ktoré sa na základe posúdenia hodnotiteľskou komisiou vyjadrí či ide o výskumný 

tím s medzinárodnou pôsobnosťou. Prvé hodnotenie a udelenie statusu bude prebiehať v roku 2019, do 

konca apríla 2019 ministerstvo školstva zverejní návrh kritérií, ktoré sa budú nazývať dočasné kritériá, 

na pripomienkovanie budú k dispozícii do 31. júla. Do konca októbra 2019 bude vysokým školám, ktoré 

splnia kritériá udelené oprávnenie na užívanie statusu výskumnej univerzity, ktoré je spojené 

s následným financovaním zo strany ministerstva.  

Ďalej dal rektor univerzity do pozornosti informáciu, že ministerstvo školstva zverejnilo v 

medzirezortnom pripomienkovom konaní návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 131/2002 Z. 

z. o vysokých školách a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov“ pod 

číslom LP/2018/859. Návrh súvisí s vyhlásením ministerky školstva, pripraviť iniciatívny návrh, ktorý 

bude upravovať odnímanie titulov. Podstatnou záležitosťou, ktorá je často odmietaná zo strany 

vysokých škôl, je, že o odobratí titulu bude rozhodovať rektor univerzity na základe odporúčania interne 

vytvorenej komisie, pričom však rozhodnutie bude preskúmateľné ministerstvom školstva a následne 

príslušným súdom. Touto vecou sa bude zaoberať aj Slovenská rektorská konferencia na svojom 

rokovaní v dňoch 6. a 7. decembra 2018 a zaujme k nej stanovisko. Návrh zákona je možné 

pripomienkovať do 14.decembra 2018, v prípade, ak by mali členovia SR TU relevantný názor, môžu 

ho zaslať rektorovi TU. 

      Otvorená diskusia sa týkala najmä možností riešenia plagiátorstva priamo v internom prostredí 

univerzít, možností získania podnetov zo zahraničia, existujúcich softvérov, v ktorých sú revízie 

spoplatňované vysokými sumami. Rektor univerzity poďakoval za názory a podnety; o ďalšom vývoji 

v tejto veci bude informovať na nasledujúcom zasadnutí SR TU. 

 

Bod 4. 

       Prorektor TU pre rozvoj doc. Majdan informoval členov SR TU o stave nehnuteľností a 

realizovaných investičných akcií TU. Hlavnou investičnou akciou je rekonštrukcia budovy 

Adalbertinum. V mesiaci jún 2018 bola podpísaná zápisnica o odovzdaní a prevzatí priestorov v budove 

od súkromnej základnej umeleckej školy pri štúdiu baletu Dušana Nebylu a tým sa TU stala vlastníkom 

a užívateľom celého objektu. Z vecného hľadiska a z hľadiska množstva finančných prostriedkov bola 

plánovaná rekonštrukcia rozdelená na 2. časti: 

1.časť “Rekonštrukcia budovy ADALBERTINUM – riešenie havarijného stavu strechy“ 

2.časť „Rekonštrukcia budovy ADALBERTINUM – ostatné stavebné objekty“  
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      Predpokladaná cena na realizáciu 1. časti rekonštrukcie bola kontrolným rozpočtom projektanta 

stanovená na 670 tis. € bez DPH. TU má na túto časť rekonštrukcie alokované finančné prostriedky 

v objeme 300 tis. € z MŠ SR a 500 tis. € z vlastných zdrojov. V tomto čase je 1. časť tejto investičnej 

akcie v štádiu prípravy súťažných podkladov. Úmyslom TU je začať stavebné práce po ukončení 

zimného semestra a ukončiť ich v roku 2019.  

     Ďalšou investičnou akciou TU je budova bývalého kina Sloboda. Táto budova je vo vlastníctve TU 

od r.2001 na základe Kúpnej zmluvy s predkupným právom. Od začiatku vlastníctva je  spojená 

s problémami rôzneho druhu (nedostatok fin. prostriedkov pri rekonštrukcii budovy  bývalej polikliniky, 

problémy s pozemkom od STU, udržiavacie práce, výkony ŠSD, zmena postoja mesta TT a KPÚ 

k predmetnej budove...a pod.) Dotačnou zmluvou obdržala TU v roku 2017 z MŠ SR finančné 

prostriedky v objeme 130 tis. € na rekonštrukciu tohto objektu. V marci 2018 boli na objekte bývalého 

Kina Sloboda vykonané zabezpečovacie práce (na základe Výzvy na vykonanie nápravy a odpoveď 

z výkonu ŠSD), ktoré nariadilo mesto Trnava ako príslušný stavebný úrad.V tomto čase sa pripravuje 

„Štúdia uskutočniteľnosti“ pre túto budovu, ktorá by mala byť podkladom pre rozhodnutie o jej 

aktuálnom využití.       

     Na ďalšie plánované aktivity (napr. Stavebné úpravy a modernizácia technických zariadení budovy 

PdF TU) neboli TU schválené z MŠ SR žiadne kapitálové dotácie a preto sa v tomto roku žiadna 

investičná akcia so súhlasom MŠ nezačala.  V rámci budovy PdF bol zabezpečený tzv. „Analytický 

pasport objektu PdF TU“, ktorý bude slúžiť ako východiskový podklad pre spracovanie PD na 

rekonštrukciu tejto budovy TU na Priemyselnej ul. v Trnave. 

V nasledujúcom období bude v závislosti na rozpočte schválenom pre r.2019 potrebné v rámci 

investičnej výstavby upriamiť pozornosť na prípravu a realizáciu. 

- Adalbertínum I.časť realizácia rekonštrukcie 

                       II.časť- zabezpečenie podkladov pre vydanie SP 

- Kino Sloboda 

- Stavebné úpravy a modernizácia technických zariadení budovy PdF TU 

- Vybudovanie literárnej kaviarne 

 

Bod 5.  

      Podpredseda SR TU informoval, že rektor TU predložil návrh na vyjadrenie súhlasu na zriadenie 

vecného bremena. Zriadenie vecného bremena k majetku verejnej vysokej školy patrí medzi úkony 

podľa § 41 ods. 1 písm. c) zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách a o zmene a doplnení niektorých 

zákonov (ďalej len „zákon o vysokých školách“), na ktoré je potrebný predchádzajúci písomný súhlas 

správnej rady univerzity a zároveň podľa § 9 ods. 1 písm. i) zákona mu podlieha schválenie 

akademickým senátom. 

Akademický senát TU na svojom riadnom zasadnutí dňa 29.11.2018 neschválil  návrh na zriadenie 

vecného bremena v prospech Západoslovenskej distribučnej, a. s. na pozemku vo vlastníctve Trnavskej 

univerzity v Trnave na Kollárovej ulici v Trnave parc. Č. 6388 kat. úz. mesta Trnava. 

AS TU prijal uznesenie, ktorým požiadal rektora TU rokovať so spoločnosťou Západoslovenská 

distribučná a. s., prípadne so súkromným investorom o primeranej finančnej kompenzácii pri zriadení 

predmetného vecného bremena na pozemku TU. 

       Podpredseda SR TU konštatoval, že zriadenie vecného bremena za okolností s ktorými sa mohli 

členovia SR TU oboznámiť je štandardný postup, ktorý nie je možné považovať za ekonomický 

prospešný (výška nájomného je zanedbateľná). Navyše ide o etický rozmer a zachovanie korektných 

susedských a partnerských vzťahov so zdravou firmou, akou susediaca firma ZF nepochybne je. Ing. 

Bošnák uviedol, že Západoslovenská distribučná je len správca sieti a nie je vhodné stavať podmienky 

pre firmu ZF. Po doriešení záležitostí v internom prostredí univerzity odporučil bezodkladne realizovať 

hlasovanie per rollam.  
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     Podpredseda SR TU konštatoval, že vzhľadom na závery rokovania Akademického senátu sa vec 

vyjadrenia súhlasu so zriadením vecného bremena odkladá. Rektor univerzity dodal, že hlasovanie per 

rollam sa bude konať v priebehu mesiaca december, o čom budú členovia SR TU včas informovaní. 

 

       Na záver podpredseda poďakoval prítomným za účasť a rokovanie ukončil. 

 

 

Schválil:  JUDr. Timotej Minarovič, v.r. 

                 podpredseda Správnej rady TU  

 

 

Overil: Ing. Štefan Bošnák, v.r, 

             člen Správnej rady TU  

 

 

Zapísala: PhDr. Adriana Krupová, v.r. 

                Tajomníčka SR TU 

            

 

 

Trnava 29. november 2018 

 

 

 

 

 

 

   

 

 

 


